
 

PROTOKOLL 

 

2023-04-25 
 

STYRELSEN FÖR HÖJE Å VATTENRÅD 

 

 

 

Tid & datum: kl 09:00-11.10, tisdagen den 25 april 2023  
 
Plats: Teams 
 
Bilagor:         3.1: Höje å åtgärdsprogram - Aktuella åtgärder 

3.2: Utredning sedimenttransport - Anbud 
4.1: Strategisk plan för Höje å vattenråd 
4.2: Modellering av fördröjningspotentialen i Höje å med fokus på Häckebergasjön 
6.2: Reduktionsfiske i Häckebergasjön 2022 
7.1: Årsredovisning 2022 
7.2: Arbetsplan och budget 2024 samt reviderad budget 2023 
7.3: Förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024 

  

 

Närvarande  
Ordinarie: Carl von Friesendorff  Lunds kommun 

Björn Abelson  Lunds kommun   
Pierre Lindberg  Staffanstorps kommun 
Jerry Ahlström  Lomma kommun 
Anders Berngarn  VA SYD 
Marianne Blad  Dikningsföretagen 
Henrik Tham   Areella näringar 
Anders Göransson-Frick  Areella näringar 
Bengt Jönsson  Fiskevården 
Lars-Göran Lillvik  Naturvården  

 
Ersättare Eleni Rezaii   Lunds kommun 

Lars V Andersson  Lunds kommun 
Lennart Nilsson  Lomma kommun  
Lotta Brodin   Industri/övriga verksamheter 
Anders Olsson  Fiskevården 
Leif Runeson   Ideella naturvården  

  
Adjungerande: 

Emma Persson  Länsstyrelsen 
Elin Svensson  Vattenrådets kansli 

 Karl Asp   Lunds kommun 
Helena Björn   Lomma kommun avvek 10.00 

 Elin Fager   Staffanstorps kommun 
Rebecka Nilsson  Ekologigruppen  
Charlotta Lövstedt  Konsult  avvek 09.30 
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Markus Svensson  Konsult  avvek 09.30 
    
Ärenden:  

1. Upprop förrättas 
 
 Val av justeringsperson  
 

Protokoll från föregående möte 
 Protokoll från styrelsemöte 2023-02-14. 
 
 Dagordningen 

Punkt 5.2 stryks från dagordningen och mötet börjar med punkt 4.2 följt av punkt 
5.1. Tillägg på punkt 7.5 gällande nomineringar representant och ombud till 
Öresunds vattenvårdsförbund. 

 
Styrelsen beslutar: 
- att välja Björn Abelsson till justeringsperson,  
- att lägga protokollet till handlingarna, samt 
- att godkänna dagordningen med ändring 

 
2. Anmälningar  
 

Åtgärdsprogram 
2023-02-10 Tilläggsbeställning damm H69 
2023-03-08 Beställning nivåmätning Lomma kyrkbro 
2023-03-27 Ändring av tilläggsbeställning damm H69 
2023-04-05 Beslut om preliminärt LONA stöd gällande Ökad biologisk mångfald 
 

Recipientkontroll 
2023-02-22 Beställning av provtagning på 21A mars 2023-december 2024 
2023-03-01 Månadsrapport recipientkontroll 
 

Vattenförvaltning/övrigt 
2023-03-02 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Lomma kommun och ombud vid stämma 
2023-03-21 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Svedala kmn och ombud vid stämma 
2023-03-23 Nominering av ledamöter i vattenrådet från VA SYD och ombud vid stämma 

 

Arbetsutskott 
2023-04-11 Protokoll från AU 

 
 Styrelsen beslutar: 

- att lägga anmälningarna till handlingarna 
 

3. Åtgärdsprogram 

 
3.1  Höje å åtgärdsprogram 2022–2024   Bilaga 3.1  

Rebecka Nilsson från Ekologigruppen föredrog arbetet med åtgärder och 
utredningar.  
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Gullåkra mosse 
Komplettering nr 2 skickades in till Mark- och miljödomstolen i januari. 
Handlingarna är utskickade på samråd från domstolen. Sista svarsdag den 17 april 
men Länsstyrelsen har begärt anstånd till den 28 april. Nästa steg blir eventuellt 
huvudförhandling men datum har ännu inte inkommit för detta. Anläggning blir 
tidigast av 2024.  
 
Bevattningsvåtmark Björnstorp 
Beslut om bifall med villkor gällande anmälan om vattenverksamhet har inkommit 
och nästa steg blir att ta fram förfrågningsunderlag till upphandlingen. Innan detta 
kan göras inväntas förtydning från Länsstyrelsen gällande några av villkoren. 
Anläggning planeras hösten 2023.  
 
Tvåstegsdike Höje å 
Markägarbyte har skett på fastighet Höjebromölla 1:1. Den nya markägarens 
intresse för åtgärden undersöks.  
 
Våtmark Skönabäck 
Markägaren är positiv men slutgiltigt besked från markägaren inväntas. 
Åtgärdsläget ligger i Skurup kommun. 
 
Återvätning Skönabäck 
Inväntar markägarens besked om man vill gå vidare. Åtgärdsläget ligger i Skurup 
kommun. 
 
Förbättringsåtgärder befintliga våtmarker 
Tre ytterligare dammar utöver ursprungliga fyra utreds nu. Markägarna är initialt 
positiva. Anmälan om vattenverksamhet för förändringarna ska göras.  
 
Våtmark och solceller Prästberga 
Dialog med prästlönetillgångar pågår angående att anlägga solceller på en nyanlagd 
våtmark i stället för direkt på åkermark. Prästlönetillgångar har en fastighet i 
Lomma där man är intresserad av att eventuellt anlägga 5 ha våtmark täckt av 
solceller. 
 

  Trädplantering  
Tre planteringar planeras i höst/vinter 2023; runt damm H44, längs Höje å fastighet 
Prästberga 4:1 och längs Önnerupsbäcken fastighet Önnerup 31:1. 

 
Styrelsen beslutar:  
- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
3.2  Utredning sedimenttransport   Bilaga 3.2 

Elin svensson informerade om att Lomma kommun efterfrågat att vattenrådet tar 
tag i arbetet med att minska sedimenttransporten i Höje å och biflöden så att 
mindre sediment ansamlas i Lomma hamn. Ekologigruppen har meddelat att man 
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inte har tid att prioritera uppdraget och därför föreslås att annan konsult 
upphandlas. 

 
  Styrelsen beslutar:   

- att godkänna att uppdraget för utredningen tilldelas konsult enligt bifogat 
anbud 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
3.3 LONA-ansökan Ökad biologisk mångfald i Höje å avrinningsområde 

Elin svensson informerade om att Länsstyrelsen beslutat att bevilja 750 tkr till 
LONA-projektet. Efter revidering kvarstår 3 av 6 delmoment: (1) åtgärder för att 
gynna grod- och kräldjur, (2) åtgärder för att gynna fågelfaunan och (3) 
informationsspridning. 

 
  Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 
 

 
4.1 Målsättning, syfte och arbetssätt för vattenrådet  Bilaga 4.1 

Elin Svensson presenterade kort bakgrund och syfte med den strategiska planen 
samt lite information om hur planen är tänkt att användas.  

 
  Styrelsen beslutar: 

- att fastställa strategisk plan för resterande period av åtgärdscykeln 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
4.2  Fördröjningspotentialen i Höje å med fokus på Häckebergasjön Bilaga 4.2 

Konsulten DHI Sverige AB, Charlotta Lövstedt och Markus Svensson, presenterade 
resultat från utredning kring fördröjningspotential i Häckebergasjön. Målet med 
utredningen var att undersöka om aktiv reglering av Häckebergasjön kan minimera 
risk för översvämningar nedströms. Utifrån resultaten kan man bland annat dra 
slutsats att den försumbara effekten av en mer aktiv reglering av Häckebergasjön 
inte betyder att sjön spelar en obefintlig roll för fördröjningen utan snarare tvärtom 
resultaten tyder på att Häckebergasjön är nära dess optimala fördröjningskapacitet. 

 
  Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 
 

 
5.1 Nyheter i Vattenmyndighetens åtgärdsprogram 2022–2027  

Emma Persson från Länsstyrelsen Skåne informerade allmänt om 
åtgärdsprogrammet, de digitala åtgärdsunderlagen och vattendirektivet samt om de 
frågor som beredningsgruppen och styrelsen tidigare framfört gällande nya Åtgärd 1 
för kommunerna. Åtgärd 1 innebär dels att kommunerna ska arbeta 
förvaltningsövergripande, dels ur ett avrinningsperspektiv. Att vara aktiv medlem i 

4.   Flödesgruppen 

5.   Vattenförvaltning 
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vattenrådet är ett bra sätt att arbeta över kommungränserna. I de digitala 
åtgärdsunderlagen kan man gå in och läsa mer samt med hjälp av kartmaterial få 
information om var det till exempel behövs åtgärder.  
Information framfördes även gällande ändringar i det nya åtgärdsprogrammet 
kopplat till remisser som vattenrådet svarade på under 2022 samt tidsplan kopplat 
till indelning av nya vattenförekomster.  
 
Länsstyrelsen framförde att nya vattenförekomster beräknas vara klara v 24 2023. 
Länsstyrelsen menar att dialog redan har hållits med vattenrådet och nu finns ingen 
möjlighet för ytterligare synpunkter och ändringar. Gällande de remisser 
vattenrådet svarat på meddelade Länsstyrelsen att inget av det som togs upp i 
remisserna finns med i det nya åtgärdsprogrammet. Ingen av vägledningarna är 
heller klara men de är på gång.  
 
Diskussion fördes gällande att den diskussion som pågått mellan Länsstyrelsen och 
vattenrådet inte uppfattats som en fullföljd dialog eller samråd från vattenrådets 
sida utan bara som en fördiskussion. Synpunkter framfördes att diskussionen bör 
fortsättas att tas med Länsstyrelsen framöver och att sådana här missförstånd 
mellan parterna har en stor betydande roll för vattenrådet och dess medlemmars 
arbete och kommunikationen bör bli bättre framöver.  

 
  Styrelsen beslutar: 

- att Länsstyrelsen återkopplar till vattenrådet efter interna diskussioner 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
5.2  Utredning dagvattenkvalitet 
  Punkten bordlades till följd av att VA SYD lämnat återbud.  
 
  Styrelsen beslutar: 

- att bordlägga ärendet 
 

 
6.1  Resultat från recipientkontrollen 

Elin Svensson informerade om resultat från läkemedelsprovtagning 2022. 
Gränsvärdet för läkemedlet diklofenak (årsmedelvärde 0,1 μg/l; HVMFS 2019:25) 
överskreds vid båda provpunkterna. Halterna var mer än dubbelt så höga i 
Dynnbäck Vesumsvägen (17) jämfört med i Höje å nedströms Källby ARV (21). Status 
för läkemedel bedöms som måttlig 2022.  
 
Diskussion fördes gällande att även om lagkrav på läkemedelsrening inte finns för 
tillfället bör vattenrådet driva frågan vidare till berörda inom samtliga kommuner 
och till verksamhetsutövare. Diskussion fördes även kring hur utspädningen av de 
olika vattendragen påverkar resultaten. Lägre halter i Höje å än i Dynnbäck kan bero 
på spädningseffekt kopplat till högre vattenföring i Höje å.  

  
  Styrelsen beslutar: 

6.    Recipientkontroll  
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- att kansliet vidarebefordrar informationen om resultat från provtagning till 
miljönämnderna i medlemskommunerna samt till VA SYD 

- att kansliet kontaktar SGS och ber om förtydligande av resultaten på 
presentation av årsrapporten på stämman i maj 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
6.2  Reduktionsfiske i Häckebergasjön   Bilaga 6.2 

Elin Svensson informerade om att avtal för reduktionsfiske gäller år 2023 ut och om 
fisket ska fortsätta behöver uppdraget upphandlas för perioden 2024–2025. I 
rapporten från fisket 2022 framkommer att fisket varit effektivt och har goda 
resultat.  
 

  Styrelsen beslutar: 
- att reduktionsfiske upphandlas för perioden 2024–2025 

 

 
7.1  Årsredovisning 2022    Bilaga 7.1 

Carl von Friesendorff informerade om att revisionen har granskat årsredovisningen 
för 2022. Samtliga ordinarie ledamöter ska skriva under årsredovisningen digitalt 
innan revisionsberättelse lämnas. 

  
  Styrelsen beslutar: 

- att godkänna årsredovisning för 2022 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
7.2 Arbetsplan och budget 2024 samt reviderad budget 2023 Bilaga 7.2 

Elin svensson presenterade förslag till arbetsplan och budget för 2024 samt 
reviderad budget för 2023. Indexuppräkning har gjorts med 6,34 % i stället för 12 % 
och budget för reparation och underhåll har flyttats och ingår från och med 2024 i 
budgetför åtgärdsprogrammet. 

  
  Styrelsen beslutar: 

- att budget för reparation och underhåll från och med år 2024 flyttas och läggs in 
i budget för åtgärdsprogrammet 

- att godkänna förslag till arbetsplan och budget för 2024, samt reviderad budget 
för 2023 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.3 Förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024  Bilaga 7.3 

Elin Svensson presenterade förslag till utdebitering 2024. 
 
  Styrelsen beslutar: 

- att godkänna förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
7.4  Årsstämman 

7. Administration/övrigt 
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Elin Svensson informerade om schema för årsstämman 2023. Planen är att Erik 
Svensson från Lunds universitet ska informera om flick- och trollsländor i våra 
våtmarker, Rebecka Nilsson Ekologigruppen om åtgärdsarbete och Marie Petersson 
SGS om årsrapport recipientkontrollen 2022. Buss är bokad på eftermiddagen och 
tanken är att vi åker gemensamt och kollar på 2 eller 3 våtmarker.  
 
Sofia Forsgren och Camilla Hansson har meddelat att man gärna fortsätter i 
valberedningen men Anders Månsson har meddelat att han vill lämna uppdraget. 
Förslag framfördes att nominera Maria Herneke-Walter som ny representant i 
valberedningen.  
 
Information framfördes även om att utdelning av Region Skånes hederspris kommer 
utdelas till vattenrådet på stämman. Önskemål framfördes om att tårta bör bjudas 
på efter lunchen.   

   
  Styrelsen beslutar: 

- att nominera Sofia Forsgren, Camilla Hansson och Maria Herneke-Walter som 
valberedning 

- att kansliet beställer tårta till stämman 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
7.5  Övrigt     
  Carl von Friesendorff informerade om att Öresunds vattenvårdsförbunds stämma 

hålls 24 maj. Förslag framfördes att nominera följande stämmombud: Lars V 
Andersson som ordinarie och Pierre Lindberg som ersättare.  Förslag framfördes 
även att nominera följande till styrelsen: Carl von Friesendorff som ordinarie och 
Björn Abelsson som ersättare.   

 
  Eleni Rezaii ställde fråga om VA SYD kan närvara på styrelsemöte till hösten 2023 

och informera om ett tidigare diskuterat projekt om läkemedelsrening och sökta 
medel kopplat till projektet. Fråga framfördes även om man kan bjuda in någon till 
hösten 2023 att informera om det generella läkemedelsläget i våra vattendrag och 
hur rening, faror och risker ser ut. Förslag framfördes att man kan se ifall någon på 
universitetet har möjlighet.   

 
  Styrelsen beslutar: 

- att utse Lars V Andersson och Pierre Lindberg till stämmombud för ÖVF stämma 
2023 

- att nominera Carl von Friesendorff och Björn Abelsson till styrelsen för ÖVF 2023 
- att kansliet frågar VA SYD om de kan informera om projekt om läkemedelsrening 

till hösten 2023 
- att kansliet försöker hitta en föreläsare till hösten 2023 att bjuda in som kan 

presentera om det generella läkemedelsläget i våra vattendrag 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
7.7 Sammanträdestider 2023 

Styrelsen   

09:00  2023-04-25 Teams 
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  2023-05-30 Årsstämma 

  2023-09-19 Lund, Stadshuset 

  2023-11-28  Teams 

Arbetsutskottet     

09:00 via Teams 2023-01-31 Teams 
 2023-04-11 Teams 

         2023-09-05 Teams 

  2023-11-14 Teams 

      

Berednings/flödesgrupp     

08:30 på tisdagar i Lund  2023-06-12 Fält 

13:00 på måndagar i Lund 2023-08-29 Gnejsen 

  2023-10-09 Gnejsen 

  2023-12-05 Gnejsen 

 
Styrelsen beslutar:   
- att lägga informationen till handlingarna 

 
7.5 Publicering av protokoll 

För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver styrelsen 
godkänna publiceringen. 

 
Styrelsen beslutar:   
- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan 

 
 
För 
HÖJE Å VATTENRÅD  
 
 
Carl von Friesendorff     Björn Abelsson  Elin Svensson 
Ordförande                      Lunds kommun  TF Samordnare 
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PROTOKOLL 



 



2023-04-25 
 



STYRELSEN FÖR HÖJE Å VATTENRÅD 



 



 



 



Tid & datum: kl 09:00-11.10, tisdagen den 25 april 2023  
 
Plats: Teams 
 
Bilagor:         3.1: Höje å åtgärdsprogram - Aktuella åtgärder 



3.2: Utredning sedimenttransport - Anbud 
4.1: Strategisk plan för Höje å vattenråd 
4.2: Modellering av fördröjningspotentialen i Höje å med fokus på Häckebergasjön 
6.2: Reduktionsfiske i Häckebergasjön 2022 
7.1: Årsredovisning 2022 
7.2: Arbetsplan och budget 2024 samt reviderad budget 2023 
7.3: Förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024 



  



 



Närvarande  
Ordinarie: Carl von Friesendorff  Lunds kommun 



Björn Abelson  Lunds kommun   
Pierre Lindberg  Staffanstorps kommun 
Jerry Ahlström  Lomma kommun 
Anders Berngarn  VA SYD 
Marianne Blad  Dikningsföretagen 
Henrik Tham   Areella näringar 
Anders Göransson-Frick  Areella näringar 
Bengt Jönsson  Fiskevården 
Lars-Göran Lillvik  Naturvården  



 
Ersättare Eleni Rezaii   Lunds kommun 



Lars V Andersson  Lunds kommun 
Lennart Nilsson  Lomma kommun  
Lotta Brodin   Industri/övriga verksamheter 
Anders Olsson  Fiskevården 
Leif Runeson   Ideella naturvården  



  
Adjungerande: 



Emma Persson  Länsstyrelsen 
Elin Svensson  Vattenrådets kansli 



 Karl Asp   Lunds kommun 
Helena Björn   Lomma kommun avvek 10.00 



 Elin Fager   Staffanstorps kommun 
Rebecka Nilsson  Ekologigruppen  
Charlotta Lövstedt  Konsult  avvek 09.30 
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Markus Svensson  Konsult  avvek 09.30 
    
Ärenden:  



1. Upprop förrättas 
 
 Val av justeringsperson  
 



Protokoll från föregående möte 
 Protokoll från styrelsemöte 2023-02-14. 
 
 Dagordningen 



Punkt 5.2 stryks från dagordningen och mötet börjar med punkt 4.2 följt av punkt 
5.1. Tillägg på punkt 7.5 gällande nomineringar representant och ombud till 
Öresunds vattenvårdsförbund. 



 
Styrelsen beslutar: 
- att välja Björn Abelsson till justeringsperson,  
- att lägga protokollet till handlingarna, samt 
- att godkänna dagordningen med ändring 



 
2. Anmälningar  
 



Åtgärdsprogram 
2023-02-10 Tilläggsbeställning damm H69 
2023-03-08 Beställning nivåmätning Lomma kyrkbro 
2023-03-27 Ändring av tilläggsbeställning damm H69 
2023-04-05 Beslut om preliminärt LONA stöd gällande Ökad biologisk mångfald 
 



Recipientkontroll 
2023-02-22 Beställning av provtagning på 21A mars 2023-december 2024 
2023-03-01 Månadsrapport recipientkontroll 
 



Vattenförvaltning/övrigt 
2023-03-02 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Lomma kommun och ombud vid stämma 
2023-03-21 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Svedala kmn och ombud vid stämma 
2023-03-23 Nominering av ledamöter i vattenrådet från VA SYD och ombud vid stämma 



 



Arbetsutskott 
2023-04-11 Protokoll från AU 



 
 Styrelsen beslutar: 



- att lägga anmälningarna till handlingarna 
 



3. Åtgärdsprogram 



 
3.1  Höje å åtgärdsprogram 2022–2024   Bilaga 3.1  



Rebecka Nilsson från Ekologigruppen föredrog arbetet med åtgärder och 
utredningar.  
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Gullåkra mosse 
Komplettering nr 2 skickades in till Mark- och miljödomstolen i januari. 
Handlingarna är utskickade på samråd från domstolen. Sista svarsdag den 17 april 
men Länsstyrelsen har begärt anstånd till den 28 april. Nästa steg blir eventuellt 
huvudförhandling men datum har ännu inte inkommit för detta. Anläggning blir 
tidigast av 2024.  
 
Bevattningsvåtmark Björnstorp 
Beslut om bifall med villkor gällande anmälan om vattenverksamhet har inkommit 
och nästa steg blir att ta fram förfrågningsunderlag till upphandlingen. Innan detta 
kan göras inväntas förtydning från Länsstyrelsen gällande några av villkoren. 
Anläggning planeras hösten 2023.  
 
Tvåstegsdike Höje å 
Markägarbyte har skett på fastighet Höjebromölla 1:1. Den nya markägarens 
intresse för åtgärden undersöks.  
 
Våtmark Skönabäck 
Markägaren är positiv men slutgiltigt besked från markägaren inväntas. 
Åtgärdsläget ligger i Skurup kommun. 
 
Återvätning Skönabäck 
Inväntar markägarens besked om man vill gå vidare. Åtgärdsläget ligger i Skurup 
kommun. 
 
Förbättringsåtgärder befintliga våtmarker 
Tre ytterligare dammar utöver ursprungliga fyra utreds nu. Markägarna är initialt 
positiva. Anmälan om vattenverksamhet för förändringarna ska göras.  
 
Våtmark och solceller Prästberga 
Dialog med prästlönetillgångar pågår angående att anlägga solceller på en nyanlagd 
våtmark i stället för direkt på åkermark. Prästlönetillgångar har en fastighet i 
Lomma där man är intresserad av att eventuellt anlägga 5 ha våtmark täckt av 
solceller. 
 



  Trädplantering  
Tre planteringar planeras i höst/vinter 2023; runt damm H44, längs Höje å fastighet 
Prästberga 4:1 och längs Önnerupsbäcken fastighet Önnerup 31:1. 



 
Styrelsen beslutar:  
- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
3.2  Utredning sedimenttransport   Bilaga 3.2 



Elin svensson informerade om att Lomma kommun efterfrågat att vattenrådet tar 
tag i arbetet med att minska sedimenttransporten i Höje å och biflöden så att 
mindre sediment ansamlas i Lomma hamn. Ekologigruppen har meddelat att man 
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inte har tid att prioritera uppdraget och därför föreslås att annan konsult 
upphandlas. 



 
  Styrelsen beslutar:   



- att godkänna att uppdraget för utredningen tilldelas konsult enligt bifogat 
anbud 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
3.3 LONA-ansökan Ökad biologisk mångfald i Höje å avrinningsområde 



Elin svensson informerade om att Länsstyrelsen beslutat att bevilja 750 tkr till 
LONA-projektet. Efter revidering kvarstår 3 av 6 delmoment: (1) åtgärder för att 
gynna grod- och kräldjur, (2) åtgärder för att gynna fågelfaunan och (3) 
informationsspridning. 



 
  Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 
 



 
4.1 Målsättning, syfte och arbetssätt för vattenrådet  Bilaga 4.1 



Elin Svensson presenterade kort bakgrund och syfte med den strategiska planen 
samt lite information om hur planen är tänkt att användas.  



 
  Styrelsen beslutar: 



- att fastställa strategisk plan för resterande period av åtgärdscykeln 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
4.2  Fördröjningspotentialen i Höje å med fokus på Häckebergasjön Bilaga 4.2 



Konsulten DHI Sverige AB, Charlotta Lövstedt och Markus Svensson, presenterade 
resultat från utredning kring fördröjningspotential i Häckebergasjön. Målet med 
utredningen var att undersöka om aktiv reglering av Häckebergasjön kan minimera 
risk för översvämningar nedströms. Utifrån resultaten kan man bland annat dra 
slutsats att den försumbara effekten av en mer aktiv reglering av Häckebergasjön 
inte betyder att sjön spelar en obefintlig roll för fördröjningen utan snarare tvärtom 
resultaten tyder på att Häckebergasjön är nära dess optimala fördröjningskapacitet. 



 
  Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 
 



 
5.1 Nyheter i Vattenmyndighetens åtgärdsprogram 2022–2027  



Emma Persson från Länsstyrelsen Skåne informerade allmänt om 
åtgärdsprogrammet, de digitala åtgärdsunderlagen och vattendirektivet samt om de 
frågor som beredningsgruppen och styrelsen tidigare framfört gällande nya Åtgärd 1 
för kommunerna. Åtgärd 1 innebär dels att kommunerna ska arbeta 
förvaltningsövergripande, dels ur ett avrinningsperspektiv. Att vara aktiv medlem i 



4.   Flödesgruppen 



5.   Vattenförvaltning 
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vattenrådet är ett bra sätt att arbeta över kommungränserna. I de digitala 
åtgärdsunderlagen kan man gå in och läsa mer samt med hjälp av kartmaterial få 
information om var det till exempel behövs åtgärder.  
Information framfördes även gällande ändringar i det nya åtgärdsprogrammet 
kopplat till remisser som vattenrådet svarade på under 2022 samt tidsplan kopplat 
till indelning av nya vattenförekomster.  
 
Länsstyrelsen framförde att nya vattenförekomster beräknas vara klara v 24 2023. 
Länsstyrelsen menar att dialog redan har hållits med vattenrådet och nu finns ingen 
möjlighet för ytterligare synpunkter och ändringar. Gällande de remisser 
vattenrådet svarat på meddelade Länsstyrelsen att inget av det som togs upp i 
remisserna finns med i det nya åtgärdsprogrammet. Ingen av vägledningarna är 
heller klara men de är på gång.  
 
Diskussion fördes gällande att den diskussion som pågått mellan Länsstyrelsen och 
vattenrådet inte uppfattats som en fullföljd dialog eller samråd från vattenrådets 
sida utan bara som en fördiskussion. Synpunkter framfördes att diskussionen bör 
fortsättas att tas med Länsstyrelsen framöver och att sådana här missförstånd 
mellan parterna har en stor betydande roll för vattenrådet och dess medlemmars 
arbete och kommunikationen bör bli bättre framöver.  



 
  Styrelsen beslutar: 



- att Länsstyrelsen återkopplar till vattenrådet efter interna diskussioner 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
5.2  Utredning dagvattenkvalitet 
  Punkten bordlades till följd av att VA SYD lämnat återbud.  
 
  Styrelsen beslutar: 



- att bordlägga ärendet 
 



 
6.1  Resultat från recipientkontrollen 



Elin Svensson informerade om resultat från läkemedelsprovtagning 2022. 
Gränsvärdet för läkemedlet diklofenak (årsmedelvärde 0,1 μg/l; HVMFS 2019:25) 
överskreds vid båda provpunkterna. Halterna var mer än dubbelt så höga i 
Dynnbäck Vesumsvägen (17) jämfört med i Höje å nedströms Källby ARV (21). Status 
för läkemedel bedöms som måttlig 2022.  
 
Diskussion fördes gällande att även om lagkrav på läkemedelsrening inte finns för 
tillfället bör vattenrådet driva frågan vidare till berörda inom samtliga kommuner 
och till verksamhetsutövare. Diskussion fördes även kring hur utspädningen av de 
olika vattendragen påverkar resultaten. Lägre halter i Höje å än i Dynnbäck kan bero 
på spädningseffekt kopplat till högre vattenföring i Höje å.  



  
  Styrelsen beslutar: 



6.    Recipientkontroll  
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- att kansliet vidarebefordrar informationen om resultat från provtagning till 
miljönämnderna i medlemskommunerna samt till VA SYD 



- att kansliet kontaktar SGS och ber om förtydligande av resultaten på 
presentation av årsrapporten på stämman i maj 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
6.2  Reduktionsfiske i Häckebergasjön   Bilaga 6.2 



Elin Svensson informerade om att avtal för reduktionsfiske gäller år 2023 ut och om 
fisket ska fortsätta behöver uppdraget upphandlas för perioden 2024–2025. I 
rapporten från fisket 2022 framkommer att fisket varit effektivt och har goda 
resultat.  
 



  Styrelsen beslutar: 
- att reduktionsfiske upphandlas för perioden 2024–2025 



 



 
7.1  Årsredovisning 2022    Bilaga 7.1 



Carl von Friesendorff informerade om att revisionen har granskat årsredovisningen 
för 2022. Samtliga ordinarie ledamöter ska skriva under årsredovisningen digitalt 
innan revisionsberättelse lämnas. 



  
  Styrelsen beslutar: 



- att godkänna årsredovisning för 2022 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
7.2 Arbetsplan och budget 2024 samt reviderad budget 2023 Bilaga 7.2 



Elin svensson presenterade förslag till arbetsplan och budget för 2024 samt 
reviderad budget för 2023. Indexuppräkning har gjorts med 6,34 % i stället för 12 % 
och budget för reparation och underhåll har flyttats och ingår från och med 2024 i 
budgetför åtgärdsprogrammet. 



  
  Styrelsen beslutar: 



- att budget för reparation och underhåll från och med år 2024 flyttas och läggs in 
i budget för åtgärdsprogrammet 



- att godkänna förslag till arbetsplan och budget för 2024, samt reviderad budget 
för 2023 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.3 Förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024  Bilaga 7.3 



Elin Svensson presenterade förslag till utdebitering 2024. 
 
  Styrelsen beslutar: 



- att godkänna förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
7.4  Årsstämman 



7. Administration/övrigt 
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Elin Svensson informerade om schema för årsstämman 2023. Planen är att Erik 
Svensson från Lunds universitet ska informera om flick- och trollsländor i våra 
våtmarker, Rebecka Nilsson Ekologigruppen om åtgärdsarbete och Marie Petersson 
SGS om årsrapport recipientkontrollen 2022. Buss är bokad på eftermiddagen och 
tanken är att vi åker gemensamt och kollar på 2 eller 3 våtmarker.  
 
Sofia Forsgren och Camilla Hansson har meddelat att man gärna fortsätter i 
valberedningen men Anders Månsson har meddelat att han vill lämna uppdraget. 
Förslag framfördes att nominera Maria Herneke-Walter som ny representant i 
valberedningen.  
 
Information framfördes även om att utdelning av Region Skånes hederspris kommer 
utdelas till vattenrådet på stämman. Önskemål framfördes om att tårta bör bjudas 
på efter lunchen.   



   
  Styrelsen beslutar: 



- att nominera Sofia Forsgren, Camilla Hansson och Maria Herneke-Walter som 
valberedning 



- att kansliet beställer tårta till stämman 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
7.5  Övrigt     
  Carl von Friesendorff informerade om att Öresunds vattenvårdsförbunds stämma 



hålls 24 maj. Förslag framfördes att nominera följande stämmombud: Lars V 
Andersson som ordinarie och Pierre Lindberg som ersättare.  Förslag framfördes 
även att nominera följande till styrelsen: Carl von Friesendorff som ordinarie och 
Björn Abelsson som ersättare.   



 
  Eleni Rezaii ställde fråga om VA SYD kan närvara på styrelsemöte till hösten 2023 



och informera om ett tidigare diskuterat projekt om läkemedelsrening och sökta 
medel kopplat till projektet. Fråga framfördes även om man kan bjuda in någon till 
hösten 2023 att informera om det generella läkemedelsläget i våra vattendrag och 
hur rening, faror och risker ser ut. Förslag framfördes att man kan se ifall någon på 
universitetet har möjlighet.   



 
  Styrelsen beslutar: 



- att utse Lars V Andersson och Pierre Lindberg till stämmombud för ÖVF stämma 
2023 



- att nominera Carl von Friesendorff och Björn Abelsson till styrelsen för ÖVF 2023 
- att kansliet frågar VA SYD om de kan informera om projekt om läkemedelsrening 



till hösten 2023 
- att kansliet försöker hitta en föreläsare till hösten 2023 att bjuda in som kan 



presentera om det generella läkemedelsläget i våra vattendrag 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
7.7 Sammanträdestider 2023 



Styrelsen   



09:00  2023-04-25 Teams 
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  2023-05-30 Årsstämma 



  2023-09-19 Lund, Stadshuset 



  2023-11-28  Teams 



Arbetsutskottet     



09:00 via Teams 2023-01-31 Teams 
 2023-04-11 Teams 



         2023-09-05 Teams 



  2023-11-14 Teams 



      



Berednings/flödesgrupp     



08:30 på tisdagar i Lund  2023-06-12 Fält 



13:00 på måndagar i Lund 2023-08-29 Gnejsen 



  2023-10-09 Gnejsen 



  2023-12-05 Gnejsen 



 
Styrelsen beslutar:   
- att lägga informationen till handlingarna 



 
7.5 Publicering av protokoll 



För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver styrelsen 
godkänna publiceringen. 



 
Styrelsen beslutar:   
- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan 



 
 
För 
HÖJE Å VATTENRÅD  
 
 
Carl von Friesendorff     Björn Abelsson  Elin Svensson 
Ordförande                      Lunds kommun  TF Samordnare 
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